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域外普賢研究現狀綜述

王宏濤

摘  要

當前域外的普賢菩薩研究主要集中在日本和歐美學界。日本學界的

相關研究成果覆蓋面廣、研究深入、細緻而角度獨到。但對於普賢

菩薩在印度的起源和早期普賢的情況鮮有涉及，也缺少一以貫之的

理論去統領，多是以小論文形式出現的問題型論文，系統性的專著

比較少。這就說明儘管他們的研究範圍很廣，但系統性仍然不足，

沒有完整地梳理普賢的淵源與演變，也就不能全方位的準確把握普

賢文化。歐美方面的專題研究尚未出現，但相關的研究視野很廣，

對於我們以後進一步研究普賢信仰在全世界的傳播很有幫助。
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A Survey of the Research of Samantabhadra  
in Abroad

Wang Hong-tao

Abstract

Now, overseas research on Samantabhadra Belief mainly exists in the 
academic circles in Japan, Europe and America. Research achievements 
in Japan, done from unique perspective, are fruitful. However, few 
researchers concern themselves with the origin of Samantabhadra in 
India and the early Samantabhadra belief, thus lacking a consistent 
theory and monographs. Hence, void of systematics cannot afford to 
master Samantabhadra culture. There are no case studies in Europe and 
America. Whereas their broad horizon helps us a lot to do research on 
and spread Samantabhadra belief worldwide.
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